
 

 

 

PROTOKÓŁ Nr 3/W/2024 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Budżetu, Gospodarki 

Komunalnej i Przestrzennej oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych  

 Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 26 sierpnia 2024 roku  

o godz. 9.00 

w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski 

 

Obecni radni: 

 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

- Walenty Gałuszewski 

- Radosław Godun 

- Alina Kruk 

- Barbara Krukowska 

- Angelika Nieroda 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej: 

- Jerzy Chilkiewicz 

- Barbara Krukowska 

- Albin Misiuk 

- Anna Siemieniuk 

- Jerzy Tomczuk 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych: 

- Diana Bisz 

- Andrzej Czeczuga 

- Konrad Łapiński 

- Piotr Parfieniuk 

- Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

Prowadząca posiedzenie radna DIANA BISZ – Przewodnicząca Komisji Oświaty i 

Spraw Społecznych przywitała radnych oraz inne osoby uczestniczące w posiedzeniu: 

- Wójta Gminy – WALENTEGO KORYCKIEGO 

- Zastępcę Wójta Gminy – ANATOLA FILIPIUKA 

- Skarbnika Gminy – ANNĘ NESTERUK 

Na posiedzeniu byli też obecni mieszkańcy gminy, którzy zgłosili chęć zabrania głosu 

we wskazanych przez Nich punktach porządku posiedzenia. 

Przypomniała o obowiązującym rozporządzeniu w sprawie ochrony danych 

 

 

 



osobowych w skrócie zwanym RODO wskazującym na ochronę danych osobowych 

osób fizycznych. 

 

2. Ustalenie porządku obrad. 

Zawiadomienie o zwołaniu posiedzenia stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu. 

Prowadząca posiedzenie poinformowała, że po sporządzeniu porządku posiedzenia 

komisji Wójt Gminy złożył dodatkowy wniosek o wprowadzenie do porządku sesji i 

przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę z dnia 26 lutego 2024 r. w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu.  W związku z tym zaproponowała 

uzupełnić porządek posiedzenia  o ten punkt. Następnie odczytał wszystkie aktualne 

punkty porządku posiedzenia. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 2/W/2024 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Gminy Bielsk Podlaski  w dniu 26 czerwca 2024 r. 

4. Zaopiniowanie materiałów na V Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski, zwołaną 

na dzień 26 sierpnia 2024 roku: 

a) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Bielskiemu; 

b) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok; 

c) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bielsk Podlaski na lata 2024 – 2031; 

d) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/132/2020 Rady Gminy 

Bielsk Podlaski  z dnia 3 lipca 2020 r. w sprawie uchwalenia  Statutu 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej; 

e) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Pilipki/; 

f) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Grabowiec/; 

g) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 

Sołectwa Jacewicze; 

h) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia statutów 

sołectw  w Gminie Bielsk Podlaski; 

i) Projekt uchwały w sprawie zwolnienia dyrektorów szkół prowadzonych przez 

Gminę Bielsk Podlaski od obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin 

zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych; 

j) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańca gminy Bielsk 

Podlaski z dnia 28 maja 2024 r. o dokonanie zmiany zapisu § 16 ust. 2 w 

statutach sołectw zgodnie z wymogami art. 36 ust. 3 pkt 2 ustawy o 

samorządzie gminnym (wybory sołtysa i rady sołeckiej); 

k) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca Gminy Bielsk 

Podlaski z dnia 12 lipca 2024 r. na Wójta Gminy Bielsk Podlaski na 



niewykonanie w terminie zobowiązania realizacji usunięcia drzew oraz 

nasadzenia następczych dębów w miejscowości Łubin Kościelny; 

l) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańca Gminy Bielsk 

Podlaski z dnia 18 lipca 2024 r. o dokonanie zmiany § 6 w statutach sołectw 

zgodnie z wymogami art. 35 ust. 3 pkt 1 ustawy o samorządzie gminnym, który 

określa w szczególności „nazwę i obszar jednostki pomocniczej”; 

m) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca Gminy Bielsk 

Podlaski z dnia 26 lipca 2024 r. na funkcjonowanie Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim; 

n) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca Gminy Bielsk 

Podlaski z dnia 25 lipca 2024 r. na postawę i brak działania ze strony Wójta 

Gminy Bielsk Podlaski w związku ze złożonym wnioskiem o wydanie 

dokumentacji dotyczącej udziału Skarżącego w działaniach OSP Knorozy oraz 

innej dokumentacji osobowej; 

o) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańca Gminy Bielsk 

Podlaski z dnia 5 lipca 2024 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej Gminy Bielsk Podlaski; 

p) Projekt uchwały w sprawie przedłużenia terminu: rozpatrzenia skargi z dnia 8 

sierpnia 2024 r. na niewłaściwą informację dotyczącą mienia sołectwa Haćki, 

rozpatrzenia skargi z dnia 30 lipca 2024 r. dot. dewastacji środowiska 

naturalnego we wsi Rzepniewo przekazanej według właściwości przez 

Podlaskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska                      w 

Białymstoku oraz rozpatrzenia skargi z dnia 13 sierpnia 2024 r. na działania 

sołtysa wsi Sierakowizna; 

q) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia protestu wyborczego przeciwko 

ważności odbytych     w dniu 29 lipca 2024 r. wyborów Sołtysa i Rady 

Sołeckiej Sołectwa Jacewicze; 

r) Informacja o spływie podatków i opłat od osób fizycznych i prawnych do 

budżetu gminy za 2023 rok i I półrocze 2024 r.; 

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy za I półrocze 2024 roku. 

6. Sprawy bieżące. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

DIANA BISZ poinformowała, że materiały do każdego punktu zostały przekazane 

radnym w formie elektronicznej. 

Członkowie poszczególnych komisji nie zgłosili uwag do zaproponowanego porządku. 

Porządek posiedzenia został jednogłośnie przyjęty przez poszczególne komisje. 

 

3. Przyjęcie protokołu Nr 2/W/2024 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Gminy Bielsk Podlaski  w dniu 26 czerwca 2024 r. 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu, który został przyjęty jednogłośnie. 

 

4. Zaopiniowanie materiałów na V Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski, 



zwołaną na dzień 26 sierpnia 2024 roku: 

 

a) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Bielskiemu. 

Wniosek Wójta Gminy, stanowiący Załącznik Nr 5 do protokołu, dotyczy zmiany w 

wysokości dofinansowania do inwestycji drogowych realizowanych przez Powiat. 

Skarbnik Gminy ANNA NESTERUK poinformowała, że zmiany zostały 

zaproponowane na pisemny wniosek Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg. Omówiła 

pozycje, w których kwota dofinansowania została zwiększona oraz gdzie została 

zmniejszona. Aktualna kwota dofinansowania wynosi 1. 276.686 zł 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie. 

 

b) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok; 

Do wniosku w sprawie zmian w budżecie gminy, stanowiącego Załącznik Nr 6 do 

protokołu została dołączona autopoprawka, która uwzględnia zmiany przedstawione w 

punkcie poprzednim 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie. 

 

c) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bielsk Podlaski na lata 2024 – 2031; 

Propozycja zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej, stanowiąca Załącznik Nr 7 

do protokołu,  uwzględnia zaproponowane zmiany w budżecie gminy. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie. 

 

d) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/132/2020 Rady Gminy 

Bielsk Podlaski z dnia 3 lipca 2020 r. w sprawie uchwalenia  Statutu 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej; 

Z wniosku Wójta Gminy, stanowiącego Załącznik Nr 8 do protokołu, wynika 

potrzeba zmiany statutu GOPS-u w związku z rozszerzeniem zakresu zadań zleconych 

z zakresu administracji rządowej. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie. 

 

e) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Pilipki/; 

Przewidziana do sprzedaży nieruchomość w Pilipkach o powierzchni 0,1103 ha została 

oszacowana przez  rzeczoznawcę na kwotę  w wysokości  26.726,- zł. Wniosek Wójta 

Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. 

Radna ANNA SIEMIENIUK zapytała, czy kwota uzyskana ze sprzedaży 



nieruchomości trafi w całości do budżetu gminy, czy częściowo będzie w dyspozycji 

sołectwa. 

Wójt Gminy WALENTY KORYCKI wyjaśnił, że środki ze sprzedaży trafią do 

budżetu gminy, ale w ramach tzw. umowy dżentelmeńskiej część może być 

przeznaczona na potrzeby inwestycyjne sołectwa. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie. 

 

f) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Grabowiec/; 

Przewidziana do sprzedaży nieruchomość o powierzchni 0,6711 ha. została 

oszacowana przez  rzeczoznawcę na kwotę  w wysokości 29.760,- zł. Wniosek Wójta 

Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. 

Wójt Gminy – WALENTY KORYCKI poinformował, że koło łowieckie „RYŚ” 

wystąpiło z wnioskiem o sprzedaż działki w lesie z przeznaczeniem m.in. na paśniki. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie. 

 

g) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 

Sołectwa Jacewicze; 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. 

DIANA BISZ wyjaśniła, że podczas przygotowywania tekstu Statutu Sołectwa 

Jacewicze uchwalonego na poprzedniej sesji,  omyłkowo wprowadzono przepis 

dotyczący obowiązków sołtysa w zakresie uczestniczenia  w sesjach Rady Gminy oraz 

w zebraniach sołtysów zwoływanych przez Wójta. Z wniosku Wójta wynika, że 

przepis ten zawarty w § 14 pkt 9 należy uchylić. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie. 

 

h) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia statutów 

sołectw  w Gminie Bielsk Podlaski; 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu. 

Prowadząca posiedzenie DIANA BISZ wyjaśniła, że w tym punkcie jest analogiczna 

sytuacja jak w przypadku sołectwa Jacewicze, ale dotyczy Statutu Sołectwa Plutycze. 

Uchwała ma charakter porządkujący. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie. 

 

i) Projekt uchwały w sprawie zwolnienia dyrektorów szkół prowadzonych 

przez Gminę Bielsk Podlaski od obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru 

godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych; 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu. 



DIANA BISZ poinformowała, że dyrektorzy:  Szkoły Podstawowej w Augustowie 

oraz Szkoły Podstawowej im. Świętego Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym złożyli 

wnioski o zwolnienie z obowiązku realizacji tzw. pensum w roku szkolnym 

2024/2025. Zarząd Oddziału Związku Nauczycielstwa Polskiego w Bielsku Podlaskim 

wyraził pozytywną opinię w tej sprawie. 

- Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI wniósł uwagę co do czasu 

obowiązywania uchwały, którą proponuje się przyjąć na rok szkolny 2024/2025. 

Zaproponował podjąć uchwałę na czas nieokreślony, aby nie wracać co roku do tego 

tematu. 

- Wójt Gminy WALENTY KORYCKI zgłosił wątpliwość, czy pod względem 

prawnym jest to możliwe, ponieważ dyrektorzy szkół mogą się zmienić, a nowi może 

nie będą wnioskować o zwolnienie z obowiązku realizacji pensum. 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie. 

 

j) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańca gminy Bielsk 

Podlaski z dnia 28 maja 2024 r. o dokonanie zmiany zapisu § 16 ust. 2 w 

statutach sołectw zgodnie z wymogami art. 36 ust. 3 pkt 2 ustawy o 

samorządzie gminnym (wybory sołtysa i rady sołeckiej); 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu. 

DIANA BISZ przypomniała, że petycja mieszkańca Gminy Bielsk Podlaski dotyczy 

przeprowadzania wyborów sołtysów i rad sołeckich. W petycji oraz dodatkowej 

informacji autora petycji zawarto sugestię zmiany formy przeprowadzania wyborów: 

zamiast  zebrań wyborczych – proponuje przeprowadzać wybory  na zasadach 

podobnych, jak w wyborach powszechnych.  

- Prowadząca posiedzenie DIANA BISZ udzieliła głosu JANOWI MORDANIOWI – 

mieszkańcowi Gminy Bielsk Podlaski, który na wstępie poinformował, w jaki sposób 

kilka lat temu stał się członkiem „Sieci Obywatelskiej” Watchdog. Przypomniał 

zdarzenie sprzed kilku lat, kiedy za nagrywanie posiedzenia komisji Rady Gminy 

został sądzony. Poinformował, że złożona petycja była krótka i na temat. Przypomniał 

jej treść. Krytycznie odniósł się do faktu, że jest bardzo długo rozpatrywana. 

Poinformował, że zgodnie z ustawą o petycjach powinna być rozpatrzona bez zbędnej 

zwłoki, ale nie później niż w ciągu 3 miesięcy. Stwierdził, że radni działają opieszale 

„jak muchy w miodzie”. Zauważył też, że radni otrzymują tzw. „gotowce” pisane 

przez urzędników. Wyraził wątpliwości, czy komisja rozpatrzyła petycje, czy tylko 

zapoznała się z nią. 

- Do wypowiedzi tej odniósł się Wójt Gminy WALENTY KORYCKI, który poprosił 

Jana Mordania o zmianę tonu wypowiedzi, zachowanie spokoju i nie obrażanie 

radnych.  

- Kontynuując swoją wypowiedź, JAN MORDAŃ poinformował, że był obecny na 

kilkunastu zebraniach wyborczych. Powiedział o dwóch protestach, dodając, że 

prawdopodobnie złożono je w sołectwach, gdzie na zebraniach wyborczych była 



największa frekwencja. Podzielił się swoimi spostrzeżeniami na temat wyborów 

sołtysów w Chrabołach i Deniskach, gdzie w obu wsiach głosował radny JERZY 

CHILKIEWICZ, który był sołtysem w Chrabołach i Deniskach, a teraz został sołtysem 

Sołectwa Deniski, zrezygnował z kandydowania w Chrabołach. Powiedział, że radny 

prawdopodobnie zakupił posiadłość w Deniskach, wyraził też swoje zdziwienie, że 

brał udział w głosowaniu w Deniskach, co daje do myślenia, czy radny jest 

mieszkańcem obu wsi: Chraboł i Denisek. JAN MORDAŃ odniósł się również do 

wyborów w Jacewiczach, gdzie frekwencja przekraczała 100%, ponieważ w 

głosowaniu uczestniczyło więcej osób, niż jest uprawnionych (wg spisu wyborców). 

Na zakończenie ponownie wyraził zaniepokojenie, że złożona przez Niego skarga z 

dnia 30 lipca 2024 r. będzie rozpatrywana dopiero we wrześniu br.    

- Radna ANNA SIEMIENIUK odnosząc się do informacji o wyborach sołtysa w 

Sołectwie Deniski stwierdził, że albo Pan JERZY CHILKIEWICZ albo jest osobą 

lubianą w tej miejscowości, albo brakuje kandydatów do pełnienia funkcji sołtysa. 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie. 

 

k) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca Gminy Bielsk 

Podlaski z dnia 12 lipca 2024 r. na Wójta Gminy Bielsk Podlaski na 

niewykonanie w terminie zobowiązania realizacji usunięcia drzew oraz 

nasadzenia następczych dębów w miejscowości Łubin Kościelny; 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu. 

DIANA BISZ poinformowała, że dotyczy on skargi złożonej przez mieszkańca Gminy 

Bielsk Podlaski na niewykonanie  w terminie do dnia 31 grudnia 2023 r. zobowiązania  

usunięcia drzew i nasadzenia drzew następczych. Z treści skargi wynika, że chodzi o 

wycięcie i nasadzenie drzew w Łubinie Kościelnym. Jednak po analizie dokumentów 

dostępnych w Urzędzie Gminy, ustalono, że chodzi o usunięcie drzew w związku z 

budową drogi gminnej Knorozy-Sobótka, a nasadzenia następcze dotyczą działki w 

Łubinie Kościelnym.   

- Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK wyjaśnił, że nie było konieczności 

wycinki drzew, więc nie było nasadzeń następczych. Na pytania radnych, dlaczego 

nasadzenia następcze były planowane w Łubinie Kościelnym, skoro wycinka dotyczy 

miejscowości Knorozy, wyjaśnił, że takie nasadzenia można realizować w dowolnym 

miejscu w Gminie.   

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie. 

 

l) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańca Gminy Bielsk 

Podlaski z dnia   18 lipca 2024 r. o dokonanie zmiany § 6 w statutach sołectw 

zgodnie z wymogami art. 35 ust. 3 pkt 1 ustawy o samorządzie gminnym, 

który określa w szczególności „nazwę i obszar jednostki pomocniczej”; 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu. 



Petycja dotyczy wprowadzenia zmiany w § 6 w statutach sołectw słowa „teren” na 

słowo „obszar”, tak jak jest to zapisane w ustawie o samorządzie gminnym. Projekt 

uchwały nie uwzględnia tej petycji, uznając, że w języku polskim słowa „teren” i 

„obszar” często są używane jako synonimy, a aktualne brzmienie § 6 statutów sołectw 

jest określeniem zrozumiałym, więc nie wymaga pilnej zmiany statutów. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie. 

 

m) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca Gminy Bielsk 

Podlaski z dnia 26 lipca 2024 r. na funkcjonowanie Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim; 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 17 do protokołu. 

Skargę złożył mieszkaniec Gminy Bielsk Podlaski, który zarzuca Gminnemu 

Ośrodkowi Pomocy Społecznej, że przyznany mu dodatek osłonowy nie został 

przekazany Skarżącemu w terminie określonym w decyzji, tj. do dnia 30 czerwca 2024 

r. na rachunek bankowy wskazany w złożonym przez Niego wniosku. Z uwagi awarię 

systemu przelew został przekierowany na inny rachunek bankowy, który Skarżący 

wskazał do wypłaty dodatku węglowego.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie. 

 

n) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca Gminy Bielsk 

Podlaski z dnia 25 lipca 2024 r. na postawę i brak działania ze strony Wójta 

Gminy Bielsk Podlaski w związku ze złożonym wnioskiem o wydanie 

dokumentacji dotyczącej udziału Skarżącego w działaniach OSP Knorozy 

oraz innej dokumentacji osobowej; 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 18 do protokołu. 

Skargę złożył mieszkaniec Gminy Bielsk Podlaski, który zabiega o  przekazanie 

dokumentacji w sprawie udziału Skarżącego w działaniach OSP Knorozy oraz nie 

wskazano miejsca ewentualnego przechowywania dokumentów. 

- Radna ANNA SIEMIENIUK zwróciła uwagę, że jeśli mieszkaniec faktycznie był 

członkiem OSP, to ślad w dokumentach powinien zostać. 

- Wójt Gminy WALENTY KORYCKI wyjaśnił, że chodzi o czasokres tej działalności 

(potwierdzenie wymagane do przyznania dodatku dla strażaków OSP). 

- Radny JERZY TOMCZUK poinformował, że od 2012 roku ewidencjonowane są w 

systemie Państwowej Straży Pożarnej wszystkie wyjazdy strażaków. Działalność z 

poprzedniego okresu można udokumentować zeznaniami świadków, z których jedna 

ma być osobą zaufania publicznego, która funkcjonowała w tamtym czasie. Jeżeli 

autor skargi takich świadków nie znalazł, więc nie ma potwierdzenia, że był 

strażakiem ochotnikiem i uczestniczył w akcjach.  

- Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI stwierdził, że 

prawdopodobnie dla tego Pana nikt nie potwierdził jego działalności.   



Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie. 

 

o) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańca Gminy Bielsk 

Podlaski z dnia  5 lipca 2024 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej Gminy Bielsk Podlaski; 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 19 do protokołu. 

Radna DIANA BISZ poinformowała, że na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji w dniu 19 sierpnia br., wnoszący petycję poinformował, że składając petycję 

omyłkowo oparł się o uchwałę innej gminy. Petycja jest więc bezprzedmiotowa. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie. 

 

p) Projekt uchwały w sprawie przedłużenia terminu: rozpatrzenia skargi z dnia 

8 sierpnia 2024 r. na niewłaściwą informację dotyczącą mienia sołectwa 

Haćki, rozpatrzenia skargi z dnia 30 lipca 2024 r. dot. dewastacji środowiska 

naturalnego we wsi Rzepniewo przekazanej według właściwości przez 

Podlaskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Białymstoku 

oraz rozpatrzenia skargi z dnia 13 sierpnia 2024 r. na działania sołtysa wsi 

Sierakowizna; 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 20 do protokołu. 

W przedłożonym projekcie uchwały proponuje się przedłużenie terminu  rozpatrzenia 

skarg do dnia 30 września 2024 r., tj. do kolejnej sesji Rady Gminy. Do tego czasu 

można będzie przygotować materiały do rozpatrzenia przez komisję skargową zgodnie 

z procedurą przewidziana w Statucie Gminy. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie. 

 

q) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia protestu wyborczego przeciwko 

ważności odbytych  w dniu 29 lipca 2024 r. wyborów Sołtysa i Rady Sołeckiej 

Sołectwa Jacewicze; 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 21 do protokołu. 

Przedmiotem wniesionego protestu jest zarzut, że w głosowaniu podczas wyborów 

sołtysa i rady sołeckiej  uczestniczyły osoby, które według skarżących nie były stałymi 

mieszkańcami Jacewicz. Projekt uchwały zawiera szczegółowe uzasadnienie uznania 

sprzeciwu jako niezasadny. 

- O głos poprosił mieszkaniec wsi Jacewicze – Pan WIKTOR STEPANIUK, który na 

wstępie przedstawił się, informując, że od 5 lat jest mieszkańcem Jacewicz i 

współzałożycielem Stowarzyszenia Przyjaciół Wsi Jacewicze. Utworzono nowe 

Sołectwo Jacewicze. Na zebraniu wyborczym zwołanym w celu wyboru sołtysa i rady 

sołeckiej było obecnych 35 osób, spośród których 18 osób jest członkiem 

stowarzyszenia, a pozostałe osoby  obecne na zebraniu nie są związane z wsią. 



Stwierdził, że osoby długo działające w samorządzie popełniły dużo błędów i naruszeń 

przepisów Statutu. Oceniając zebranie wyborcze w dniu 29 lipca 2024 r. użył 

określenia – „bandyterka”. Powiedział, że do rady sołeckiej weszła osoba, która 

mieszka w Brukseli. 

- Radna BARBARA KRUKOWSKA zapytała, dlaczego mając taką wiedzę, 

mieszkańcy dopuścili pozostałe osoby do głosowania. 

- WIKTOR STEPANIUK wyjaśnił, że chciał umożliwić członkom stowarzyszenia, 

którzy nie są mieszkańcami sołectwa, udział w głosowaniu, ponieważ z taką prośbą się 

zwrócili. Są to osoby zaangażowane w rozwój Jacewicz, podał przykłady działań 

stowarzyszenia na rzecz wsi. 

- Wójt Gminy WALENTY KORYCKI poinformował, że był na zebraniu w 

Jacewiczach, powiedział też o rozmowie z Panem WIKTOREM STEPANIUKIEM, 

podczas której ustalono, że ogół mieszkańców zdecyduje, kto jest mieszkańcem 

Jacewicz i będzie mógł uczestniczyć w głosowaniu. Po przeprowadzeniu wyborów, 

kiedy ich wynik okazał się niekorzystny, zgłoszono protest. 

- WIKTOR STEPANIUK odnosząc się do przeprowadzonego przed wyborami 

głosowania, w którym stali mieszkańcy wsi potwierdzili fakt zamieszkiwania w 

Jacewiczach przez pozostałe osoby obecne na zebraniu, poinformował, że spośród 8 

osób, 2 osoby nie miały prawa głosować. Fakt ten zgłosił tuż po wyborach. 

- Wójt Gminy WALENTY KORYCKI poinformował, że kandydatka na sołtysa 

dopiero 2 dni przed wyborami wpisała się do stałego rejestru wyborców gminy. 

- WIKTOR STEPANIUK odnosząc się do tego powiedział, że jeden z mieszkańców 

(podał nazwisko) jest wpisany do rejestru wyborców, ale mieszka w Brukseli. Zapytał 

też, na jakiej podstawie zarządzono wybory w sołectwie Jacewicze, ponieważ w 

uchwale Rady Gminy w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich są 

wymienione wszystkie sołectwa, oprócz Sołectwa Jacewicze. 

- Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI zwrócił uwagę, że  na 

potrzeby utworzenia sołectwa, po wnioskiem podpisało się 41 osób, zapytał, czy byli 

to mieszkańcy Jacewicz ? 

- WIKTOR STEPANIUK potwierdził, że faktycznie część z tych osób nie mieszka w 

Jacewiczach.  

- STANISŁAW OLSZEWSKI wyraził zdziwienie, że na potrzeby utworzenia sołectwa 

uznano te osoby za mieszkańców wsi, natomiast po wyborach zostało to 

zakwestionowane. 

- WIKTOR STEPANIUK odniósł się również do przygotowanego projektu uchwały w 

sprawie rozpatrzenia protestu. Stwierdził, że powinny być przygotowane 2 projekty 

uchwały, a nie tylko jeden narzucający radzie gminy rozwiązanie. 

- Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zapytał, kto zgodnie z prawem ma 

prawo do głosowania w wyborach sołtysa i rady sołeckiej ? Prawnik powinien 

potwierdzić, czy wybory zostały przeprowadzone zgodnie z prawem. Udzielając 

odpowiedzi, wyjaśniono, że do ustalania prawa do głosowania, statut sołectwa odnosi 

się art. 25 kodeksu cywilnego, który określa, że pod pojęciem stałego mieszkańca 



sołectwa należy rozumieć osobę, która przebywa w danej miejscowości z zamiarem 

stałego pobytu. Podczas zebrania wyborczego nie ma możliwości weryfikacji ze 

stałym rejestrem wyborców, ponieważ spis na potrzeby wyborów może być 

sporządzony tylko za zgodą Ministra Cyfryzacji. 

- Radny ALBIN MISIUK poddał w wątpliwość, czy w przypadku wygranej Pani 

Grajko protest wyborczy byłby zgłoszony. 

- Radna ANNA SIEMIENIUK powiedziała, że Jej zdaniem należy dać szansę 

wybranemu sołtysowi oraz radzie sołeckiej. 

-  Obecny na posiedzeniu mieszkaniec gminy – JAN MORDAŃ poinstruował radną 

DIANĘ BISZ prowadzącą posiedzenie, że jest tu najważniejszą osobą i nie może 

udzielać głosu osobom bez wcześniejszego zgłoszenia przez nich zamiaru 

wypowiedzenia się na określony temat. Dodał, że pod wnioskiem o utworzenie 

Sołectwa Jacewicze mogło się podpisać nawet tysiąc osób, bo „demokracja jest na 

dole”. 

- Radny JERZY CHILKIEWICZ powiedział o swoim poparciu w kwestii utworzenia 

Sołectwa Jacewicze. Krytycznie ocenił to, co wydarzyło się po wyborach. Środowisko 

Jacewicz powinno być zadowolone z utworzenia sołectwa. Niestety krótko po 

powstaniu sołectwa powstają już konflikty i niesnaski. Zdaniem radnego, jeśli 

mieszkańcy dokonali wyboru, to trzeba teraz wspólnie działać na rzecz sołectwa.  

- WIKTOR STEPANIUK zapytał radnego JERZEGO CHILKIEWICZA, dlaczego nie 

był obecny na zebraniu wyborczym ? Radny odpowiedział, że nie ma takiego 

obowiązku, a poza tym nie był zaproszony. Dodał, że uczestniczy w zebraniach tam, 

gdzie jest zapraszany. 

- Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zaproponował przełożenie rozpatrzenia 

protestu na kolejna sesję., z kolei radny WALENTY GAŁUSZEWSKI wyraził 

niezadowolenie, że kolejny raz posiedzenie komisji i sesja Rady Gminy są zwoływane 

na ten sam dzień. Przy takiej organizacji, w sprawach trudnych  brakuje czasu na 

przygotowanie rozwiązania powstałych wątpliwości. 

- Wójt Gminy WALENTY KORYCKI poinformował, że uzasadnienie do projektu 

uchwały przygotował prawnik, więc wiedział, co pisze. 

- Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zapytał, na jakiej podstawie  mieszkańcy 

mogą decydować o prawie do głosowania.  

- Wójt Gminy WALENTY KORYCKI poinformował, że w innych miejscowościach 

zastosowanie art. 25 kodeksu cywilnego zadziałało i w przypadku braku 

zameldowania lub wpisania do stałego rejestru wyborców, to mieszkańcy potwierdzali 

fakt zamieszkiwania danej osoby w sołectwie. 

- WIKTOR STEPANIUK stwierdził, że to działa tylko w Gminie Bielsk Podlaski. 

- WALENTY KORYCKI  przypomniał Panu WIKTOROWI STEPANIUKOWI, że 

przed wyborami uzgodnił, że osoby nie zameldowane będą mogły uczestniczyć w 

wyborach, jeśli ogół mieszkańców tak zdecyduje. Gdyby te wątpliwości zostały 

zgłoszone przed głosowaniem, to te sytuacje byłyby wyjaśniane. Glosowanie w tych 

sprawach odbywało się przez podniesienie ręki.  



- WIKTOR STEPANIUK powiedział, że pod jego nieobecność część uczestników 

zebrania wyborczego spotkała się na spotkaniu przedwyborczym.  Wyraził żal, że tyle 

zrobił dla Jacewicz wspólnie z innymi członkami stowarzyszenia (18 osób) i nie został 

powiadomiony o tym spotkaniu. 

- Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zwrócił uwagę, że Pan WIKTOR 

STEPANIUK zarzucił, że na zebraniu wyborczym podczas głosowania, które miało 

dopuścić do potwierdzenia prawa do głosowania, głosowały 2 osoby, które też nie 

były uprawnione do głosowania.     

- Radca prawny JAN WOŁOSOWICZ – stwierdził, ze przepis kodeksu cywilnego 

bardzo dyplomatycznie opisuje zamiar stałego pobytu. Dotychczasową praktyką było, 

że w sytuacjach wątpliwych mieszkańcy w głosowaniu  potwierdzali fakt 

zamieszkiwania w sołectwie. Nikt tej praktyki nie kwestionował. 

- WIKTOR STEPANIUK powiedział, że prawo trzeba szanować. Przyznał, że sam 

prosił, aby uznać członków stowarzyszenia za mieszkańców Jacewicz. 

- Radca prawny JAN WOŁOSOWICZ przypomniał o zebraniu z mieszkańcami 

Jacewicz poprzedzającym utworzenie sołectwa. Ówczesna Pani Wójt pytała, ile osób 

spośród obecnych uiszcza opłaty za odbiór śmieci, co jest pewna formą potwierdzenia, 

że dana osoba mieszka w tej miejscowości. Większość deklarowała, że przebywa tu 

tylko czasowo, więc nie płaci za śmieci. Podkreślił, że nikt wówczas nie protestował, 

że są to tylko letnicy. Podkreślił, że członkowie stowarzyszenia też  nie są 

mieszkańcami Jacewicz i stosują podwójną taktykę. Do utworzenia sołectwa wszyscy 

byli  uważani  za mieszkańców, natomiast jak dochodzi do głosowania, to dopiero 

wtedy zgłaszane są zastrzeżenia. Do Urzędu Gminy wpływały pisma popierające 

utworzenie sołectwa z podpisami kilkudziesięciu osób. Na pytanie radnego JERZEGO 

TOMCZUKA, czy podpisy w takim przypadku mogą być złożone przez każdego, czy 

tylko przez mieszkańców, JAN WOŁOSOWICZ wyjaśnił, że każdy może podpisać, 

ale w przypadku Jacewicz te osoby wykazywały, że są związane z tą wsią, więc nie 

były to postronne osoby.  

- Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI stwierdził, ze jeśli mieszkaniec Jacewicz został 

wybrany sołtysem, to należy dać mu szansę na działanie. 

- Radca prawny JAN WOŁOSOWICZ wyjaśnił pojęcia czynnego i biernego prawa 

wyborczego. Zgodnie z obowiązującymi przepisami, w aktualnym statucie sołectw jest 

wyraźny zapis, że kandydatem na sołtysa może być każdy (bierne prawo wyborcze), 

nawet osoba nie będąca mieszkańcem sołectwa. 

- WIKTOR STEPANIUK powiedział, że po wyborach zwołał posiedzenie 

stowarzyszenia, wybrany sołtys nie docenił pracy jaką wykonał przy świetlicy, 

zarzucił, że WIKTOR STEPANIUK kosił trawę nie na swojej działce. Robił to w 

dobre wierze, bo przez tyle lat z funduszu sołeckiego na potrzeby Jacewicz nie trafiła 

ani jedna złotówka. 

- Radny KONRAD ŁAPIŃSKI stwierdził, że mieszkańcy Jacewicz powinni 

uczestniczyć w zebraniach wiejskich w Plutyczach, wówczas mieliby wpływ na 

podział funduszu sołeckiego. 



- Wójt Gminy WALENTY KORYCKI przekazał informacje od Kierownika Referatu 

IGK, że Jacewicze odrzuciły ofertę nawiezienia kruszywa na drogę, twierdząc, że 

sołectwo będzie miało własny fundusz sołecki. 

- Radny JERZY TOMCZUK zapytał, czy zgodne z prawem jest to, że mieszkańcy 

zdecydowali o prawie do głosowania. 

- Radca prawny JAN WOŁOSOWICZ powiedział, że żaden przepis nie mówi o tym, 

ale też nie zabrania. Oceniając protest trzeba przyjąć pewną linię i zdecydować, czy 

osoby powiązane z Jacewiczami powinny brać udział w głosowaniu, czy nie, a będzie 

to miało swoje konsekwencje w późniejszych decyzjach. Trzeba na coś się 

zdecydować, czy za każdym razem przy podejmowaniu decyzji wykluczać część 

mieszkańców. Na zakończenie powiedział, że sam doradzał ówczesnej Pani Wójt, 

żeby utworzyć odrębne sołectwo Jacewicze, jak więc teraz określić, kto z 

mieszkańców jest lepszy, a kto gorszy. 

  Więcej pytań i uwag nie zgłoszono, więc radna DIANA BISZ zamknęła 

dyskusję. Przedłożony projekt uchwały zostanie poddany pod głosowanie na sesji 

Rady Gminy. 

 

r) Informacja o spływie podatków i opłat od osób fizycznych i prawnych do 

budżetu gminy za 2023 rok i I półrocze 2024 r. 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 22 do protokołu. 

Pytań i uwag nie zgłoszono, informację Komisje przyjęły do wiadomości. 

 

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy za I półrocze 2024 roku. 

Sprawozdanie z działalności komisji stanowi Załącznik Nr 23 do protokołu. 

Treść sprawozdania będzie dostępna na stronie internetowej Gminy. 

 

6. Sprawy bieżące. 

W powyższym punkcie nikt nie zabrał głosu. 

 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

Porządek posiedzenia został wyczerpany, w związku z tym o godz. 10.30 radna 

DIANA BISZ zamknęła posiedzenie komisji.  

 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

 

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 
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- Radosław Godun …………………………... 



 

- Alina Kruk …………………………… 

 

- Barbara Krukowska ………………….. 
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- Diana Bisz ………………………….. 
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